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ACTA DEL PLENO ORDINARIO DEL AYUNTAMIENTO DE BANYERES DE MARIOLA 
CELEBRADO EL DÍA 1 DE FEBRERO DE 2018. 
 
  
En Banyeres de Mariola, siendo las 20 horas del día 1 de febrero de 2018, se reúnen en el Salón de 
Sesiones de la Casa Consistorial, las señoras y señores que a continuación se relacionan bajo la 
presidencia del Sr. Alcalde-Presidente, D. Josep Sempere i Castelló, asistidos por el Secretario 
acctal, D. Miguel Sanchis Francés, con el fin de celebrar el Pleno Ordinario de la Corporación 
Municipal: 
 
SRES. ASISTENTES 
 
Alcalde-Presidente 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Teniente de Alcalde 
Dña. Rocío Alfaro Ramos 
2º Teniente de Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3º Teniente de Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Teniente de Alcalde 
Dña. Sonia Beneyto Ferre 
Concejales 
Dña. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Dña. María José Mora Genís  
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Dña. María Elena Vilanova Calatayud 
Dña. María José Francés García 
 
SR. SECRETARIO 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existiendo quórum suficiente, se abre la sesión de acuerdo con el siguiente ORDEN DEL DÍA: 
 
Parte resolutiva 
1)  Aprobación acta sesión anterior de fecha 30/11/2017.  
2) Presupuesto General 2018. 
3) Despachos extraordinarios.  
 
Parte no resolutiva 
4) Dación de cuenta de los Decretos desde el 28 de noviembre hasta el 29 de enero de 2018.  
5) Ruegos y preguntas.  
................................................................................................................................................................... 
  
1) APROBACIÓN ACTA SESIÓN ANTERIOR DE 30/11/2017. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hay alguna observación al acta de la sesión anterior. La Sra. Mª Elena 
Vilanova del Grupo Municipal Popular indica que en la página 2 donde hace referencia a Vicente Puig 
Gandía y señora, debería poner el nombre de ella, Rosa María García Llopis. 
Con esta observación, es aprobada el acta por unanimidad de los presentes. 
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2) PRESUPUESTO GENERAL 2018. 
 

DICTAMEN DE LA COMISIÓN ESPECIAL DE CUENTAS, HACIENDA, PERSONAL, TURISMO, 
PATRIMONIO Y NUEVAS TECNOLOGÍAS 

 
Confeccionado el proyecto de Presupuesto General para el año 2018 y vista la propuesta de alcaldía 
de fecha 24 de enero de 2018. 
 
La Comisión Especial de Cuentas, Hacienda, Personal, Turismo, Patrimonio y Nuevas Tecnologías 
dictamina favorablemente por dos votos a favor [Compromís y PSOE] y dos abstenciones [PP y C's] 
la siguiente propuesta de ACUERDO: 
  
PRIMERO.- Aprobar provisional y definitivamente, en caso de no formularse alegaciones en el plazo 
de exposición al público, el Presupuesto General para el año 2018 en el que se incluyen los estados 
de ingresos y gastos para un importe total de 7.534.011,28 euros, sus Bases de Ejecución y la 
Plantilla de Funcionarios y Personal Laboral Fijo, el Registro de Personal no Permanente y las 
relaciones de puestos de trabajo respectivas. 
 
SEGUNDO.- Exponer al público el expediente completo en este Ayuntamiento y en el Boletín Oficial 
de la Provincia durante el plazo de 15 días, durante los cuales los interesados podrán examinarlo y 
presentar alegaciones. 
  
TERCERO.- Publicar en el Boletín Oficial de la Provincia, una vez aprobado definitivamente, el 
resumen por capítulos del presupuesto General, así como la Plantilla de Personal para el año 2018, 
en cumplimiento del artículo 169 del Real Decreto Legislativo 2 / 2004, de 5 de marzo, por el que se 
aprueba el texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales. 
 
CUARTO.- Remitir a la Administración del Estado y al órgano competente de la Comunidad 
Autónoma, simultáneamente al envío en el Boletín Oficial a que se refiere el apartado anterior, una 
copia del Presupuesto y de la Plantilla de Personal aprobados. 
  
Sin embargo, el Pleno con su superior criterio acordará lo que estime oportuno. 
 
El Sr. Alcalde concede la palabra a la Sra. Beneyto, portavoz del Grupo Municipal Compromís. 

 
La Sra. Beneyto expone que el presupuesto es el instrumento de desarrollo anual de este 
Ayuntamiento, el cual permite a las haciendas locales establecer prioridades y evaluar la consecución 
de sus objetivos. 
 
Sería muy fácil para cualquier equipo de gobierno aumentar los impuestos para tener más ingresos, 
pero no es nuestro caso, desde que gestionamos este ayuntamiento no hemos subido ningún 
impuesto, los hemos congelado todos, ni tanto sólo hemos aplicado la subida del IPC en ninguno de 
los tres años. 
 
Una de nuestras metas es luchar contra el fraude, dentro de nuestras posibilidades y con la ayuda de 
SUMA, hemos recuperado ingresos sin subir las tasas como así lo demuestran los números del 
capítulo 1, comparándose con el presupuesto del 2017, casi 20 mil euros más. 
 
 
Se está viendo una ligera recuperación económica y con el fin de que se consolide, requiere que 
todas las administraciones realicemos acciones encaminadas a este objetivo fundamental, un claro 
ejemplo son las políticas llevadas a cabo desde el gobierno de la Generalitat Valenciana plasmadas 
en sus presupuestos. 
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En los nuestros aportamos nuevos estímulos a la economía local, manteniendo todas las actividades 
que se ejercen a nivel municipal y como complemento se ha aumentado el nivel de inversión de años 
anteriores para seguir ayudando a la recuperación económica. 
 
El presupuesto se ha elaborado, bajo los principios de estabilidad presupuestaria, por lo cual en todo 
momento se tiene que mantener una situación de equilibrio o superávit, cumpliendo la regla del gasto 
que nos imponen desde el gobierno de España. 
 
Principio de sostenibilidad financiera, es decir, capacidad de financiar compromisos presentes o 
futuros y dentro de los límites de déficit y deuda pública y principio de eficiencia en la asignación y 
utilización de recursos públicos. 
 
El presupuesto total para 2018 es de 7.534.011’28 euros, gracias al aumento de las aportaciones del 
Estado, la Generalitat Valenciana con el Fondo de Cooperación Municipal y la Diputación Provincial 
con las posibles subvenciones, pero lo que más aumenta es la incorporación de 11 personas paradas 
de nuestro pueblo que están realizando trabajos gracias a los convenios con el SERVEF, los 
programas EMPUJU, ENCUJU y EMPCORD, que hemos obtenido a través de Consellería. 
 
El capítulo 3 con 995.835’46€, 34.500€ menos que en 2017. Los ingresos más importantes son el 
alcantarillado y la recogida de basura, que han bajado respecto al año pasado, lo que nos dice que el 
ciudadano ha pagado menos impuestos en el 2017. Por otro lado aumenta el ingreso en fiestas 
debido al aumento de los anuncios en el programa, también la publicidad en la radio municipal, la 
partida de postas y mariposas y la de recargos e intereses de demora. 
 
Las otras partidas de este capítulo han tenido pequeños aumentos o reducciones en función de los 
ingresos del 2017, al igual que los capítulos 1 y 2 de ingresos. 
 
En el capítulo 4 hay una novedad y es la financiación de las plazas de la residencia de la 3ª edad 
puesto que el incremento llega hasta la financiación del 100% de las plazas públicas, siendo su total 
de 731.220€. 
Cómo antes hemos dicho, este capítulo 4 tiene reflejado el importe de ayudas para dar trabajo a 11 
personas en los diferentes programas del SERVEF. 
El total del capítulo 4 es de 2.861.729’69€. 
 
El capítulo 5 contempla la previsión de ingresos por arrendamientos de fincas urbanas, el canon de la 
explotación de la Residencia de la 3ª edad y los intereses de las cuentas bancarias con un total de 
63.950’95€. 
 
Otra partida de ingresos que aumenta és la del capítulo 6, alienación terrenos patrimonio municipal 
del suelo con 227.777’27€ que son los pagos de las parcelas vendidas en el polígono Les Creus. 
 
El capítulo 7 son ingresos por el plan financiero que asciende a 807.882’34 € en los cuales incluyen 
transferencias del capital de la Generalitat Valenciana, transferencias del capital de Diputación por las 
subvenciones que se han solicitado y la aportación que haría la Asociación de familiares de enfermos 
de Alzheimer para la posible construcción de un nuevo centro. 
 
En el capítulo 9 se dejan las partidas abiertas con 10€ cada una para préstamos, inversiones y 
gastos. 
 
A partir de este momento, dejamos los ingresos y pasamos a los gastos. 
 
En cuanto al apartado de gastos el capítulo 1 asciende 2.608.859’45€ 
 
Se mantiene la plantilla con idéntica estructura en los últimos ejercicios, consiguiendo una de las 
prioridades de este equipo de gobierno, incluso se aumenta con las 11 personas más que están 
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trabajando con la subvención de Consellería como hemos dicho antes, por eso hay un incremento en 
este capítulo en comparación con el año pasado. 
 
En el capítulo dos se incluyen los gastos corrientes, donde se mantienen los bienes y servicios. En 
este capítulo se apuesta para ajustar, optimizar el mantenimiento y prestación de servicios y controlar 
el gasto corriente, asciende a un total de 3.119.210 euros. 
En este capítulo destacaríamos el aumento en parques y jardines con la poda de los árboles de la 
avenida del Tren, la plaza Juan Bautista Doménech, calle Pla Roig y el polígono Barraquetes. 
 
La señalización y pintura de algunas vías públicas. 
 
Conservación del Hogar del Jubilado arreglando el suelo de la parte de la barra del bar. 
 
Conservación de la planta fotovoltaica que tenemos en el polideportivo para sacarle más rendimiento 
que hasta hoy tiene. 
 
Un ahorro de 10.000€ en el recibo de la luz de la calle gracias al cambio de luminarias a led. 
 
Menos gasto en teléfonos y correos. 
 
En la delegación de juventud se ha incrementado el gasto en 2000€ para el Mariola Rock. 
 
En la de comercio también ha aumentado puesto que queremos apoyarlos un poco más en la 
campaña de Navidad con iluminación extra en la avenida Constitución y en la del 9 de octubre. 
 
En las partidas destinadas en fiestas, tanto en Sant Jordi, la Malena, Reliquia, como otras fiestas, se 
ha incrementado por las posibles cordaes, las ayudas a los festeros en el precio de la pólvora, las 
nuevas tribunas en la plaza y por las transmisiones televisivas. 
 
La partida destinada a la seguridad y policía local se incrementa al tener que comprar los chalecos 
antibalas para los policías, puesto que los anteriores están caducados. 
 
Las otras partidas mantienen su estructura ajustándose al gasto real del ejercicio del 2017. 
 
Cómo ya se aprobó en el pasado pleno, el 2018 es año de leyenda, por lo tanto tenemos un gasto de 
19.000€, igual que en la anterior representación. 
 
En el capítulo tres los gastos financieros se refieren a las consignaciones de pagos de intereses y 
gastos de préstamos, al no existir, solamente se contemplan los gastos financieros y de gestión 
bancaria, por eso sólo asciende a 2060€. 
 
En el capítulo cuatro se incorporan unas subvenciones que concederá el ayuntamiento a la 
ganadería, a los estudios arqueológicos que se tengan que hacer por particulares en el casco antiguo 
y unas ayudas a emprendedores por la apertura y mantenimiento de locales de ocio. Se mantienen 
todas las subvenciones previstas a instituciones siendo el total de 225.984’26 euros. 
 
En el capítulo cinco hay prevista una partida dedicada a un fondo de contingencia por gastos 
imprevisibles, instaurada por normativa estatal en los presupuestos de 2015, con un total de 3.000 
euros 
 
En el capítulo seis de inversiones, se han presupuestado un total de 1.462.337’57 euros. 
Destacamos en instalaciones deportivas la adecuación del alrededor del parque de calistenia, la 
reparación del frontón y el enlucido de toda la valla del polideportivo. 
 
La ampliación del alumbrado público en el Ventorrillo y otras zonas del pueblo. 
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En inversiones en urbanizaciones e infraestructuras, la construcción de una zona de aparcamientos 
en la calle  Ángel Torró, la construcción de unos muros de contención en la avenida 25 de abril, frente 
al cementerio, y en el solar de la calle Biar, la redacción de proyectos para obras. Y con ayudas de 
Diputación las siguientes actuaciones: la construcción de una rampa de accesibilidad a la Casa de 
Cultura y la construcción de una campa para camiones en el polígono industrial Barraquetes. 
 
En obras hidráulicas el cambio de la cañería de agua potable en el camino de Vinyals. 
 
En el cementerio, la compra de terrenos para la ampliación que tenemos adjudicada por Diputación. 
 
En turismo la construcción de un elevador panorámico en el Museu Valencià del Paper, para su 
accesibilidad. 
 
En caminos rurales, volveremos a pedir subvención para arreglar el camino del Sesteret. 
 
Continuaremos asfaltando calles igual que en el 2017 
 
En la red de saneamiento, se cambiará la cañería de la calle Jacinto Benavente, en el tramo de las 
escaleras que dan en la calle Pizarro. 
 
En inversiones en el Teatro Principal se cambiará la puerta principal, los focos del escenario a led y 
se repararán las humedades de las paredes. 
 
En inversiones de inmuebles, se destinará el dinero que se cobra por la venta de parcelas del 
polígono a comprar casas de los alrededores del Castillo. 
 
Se comprarán los terrenos de alrededor de la depuradora para ampliarla y modernizarla. 
 
También se intentará sanear los alrededores de la Torre de la Font Bona, si se recibe ayuda al 
respeto. 
 
En el mercado municipal, se quitarán las cañerías antiguas del aire acondicionado y empezaremos 
con los trámites de arreglar el techo. 
 
Se acondicionará el museo de la farmacia para la próxima apertura. 
 
Se comprará un coche nuevo para servicios sociales, puesto que en 2017 se rompió definitivamente 
uno de ellos. 
 
En equipos de procesamiento de información tendremos un nuevo servidor, unas nuevas licencias, 
una nueva base de datos y la firma electrónica. 
 
En inversiones en parques y jardines queremos hacer, con ayuda de Diputación, el jardín de Sant 
Agustí en su calle, en el parque de la ESE, aparte de la actuación que hará Diputación, haremos un 
espacio para los perros, repararemos bancos, limpiaremos todo el parque y plantaremos árboles. 
El hormigonado del patio de bajo del parque de Vil·la Rosario y la instalación de nuevos columpios en 
el patio de Alfonso Iniesta y por último la renovación de las gradas de la Iglesia. 
En inversiones en colegios, el ayuntamiento de Banyeres de Mariola se ha adherido al programa 
“Edificant” de la Generalitat Valenciana, donde se ha incluido todas las inversiones previstas. La 
construcción del nuevo aulario infantil en el recinto ferial, el cambio de ventanas del edificio principal, 
la reparación y pintura de la estructura metálica y la nueva construcción de lavabos y despachos en la 
parte derecha del edificio principal. 
 
En el capítulo 7 está la aportación de 112.500€ que hace el ayuntamiento en la ampliación del 
cementerio. 
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No se prevén créditos al no ser necesarios. La diferencia entre ingresos corrientes y los gastos 
corrientes, las subvenciones y aportaciones previstas y las limitaciones que determinan el 
cumplimiento de la Regla del Gasto, establecen el resto de financiación mediante aportación 
municipal. 
 
Este presupuesto vela por el mantenimiento de los servicios, presta especial atención a la promoción 
de la educación y continúa dando el máximo apoyo a la cultura y al deporte, sin olvidar el ámbito 
relacionado con el bienestar social y las atenciones sociales y benéficas. 
 
Son unos presupuestos que van a impulsar la ocupación, el ahorro energético, la eliminación de 
barreras arquitectónicas, y el acondicionamiento de calles, edificios y caminos, por lo tanto nuestro 
voto será a favor de los presupuestos para el 2018. 
 
 
Toma la palabra la Sra. Francés, portavoz del Grupo Municipal C’s indicando que el presupuesto que 
nos presentan para este ejercicio 2018 asciende a 7.534.011,28€. Un total de 405.882 € más que los 
presupuestos pasados. Los del 2017 ya supusieron un aumento de 737 894, 28 euros más. 
Desde que están gobernando, han aumentado los presupuestos en más de 1.143.776 €. Y todo esto 
sin hacer ninguna gran inversión ni obra faraónica, tal y como anunciaron en su programa electoral. 
En el capítulo de ingresos modifican la cantidad destinada al impuesto de altas en la actividad 
económica de 147.000 euros a 37.841 euros. De 159.000 euros que pensaban recaudar el año 
anterior en impuestos sobre construcciones y obras, ahora piensan que se reducirá a casi la mitad, 
66.769 euros. Los ingresos por licencias urbanísticas, también se ven reducidos considerablemente, 
de 42.050.00 euros a 27.178 euros. 
En cuanto al capítulo 3 queda más o menos parecido a los presupuestos del año anterior, pasando de 
1.030.275€ a 995.835. 
El capítulo 4, que contempla las subvenciones que puedan aportar organismos como Diputación, 
Generalitat y el Estado Central, aumenta en 382.020 €. En total 2.861.729 € que esperan recibir de 
entidades superiores, y que no está garantizada en ningún momento su recepción. 
En el capítulo 6 alienación de terrenos de patrimonio municipal la recaudación pasa de ser una 
partida abierta el año anterior con 10 € a 227.777 €. Ahí incluyen las mensualidades de las parcelas 
pendientes de pago. 
En el capítulo 7, transferencias destinadas a financiación de inversiones, nos encontramos con la cifra 
de 807.882 €. En concreto la de transferencias de capital comunidad autónoma va pasar de 5.000 
euros a 551.221. Ustedes en su momento argumentaron que esto era debido de al plan financiero. 
Ahora el plan financiero invertirá 368.278 €, un total de 182.942 euros menos que el año anterior, y no 
es seguro.  
Piensan recaudar 50.000 euros más en transferencias a instituciones sin ánimo de lucro. Y piensan 
sacar de Diputación de Alicante 359.603 euros, unos 33.000 euros más. 
 
En cuanto a los gastos para el 2018 encontramos: 
 
El capítulo 1 asciende a 2.608.859,45 €. El aumento en 142.090 €, tal y como nos han informado es 
debido a que se han incluido los gastos de contratación de personal derivados de las ayudas del 
Servef y otros organismos. 
El capítulo 2 se basa en el mantenimiento de bienes y servicios. Gastamos más. Pasamos de 
2.920.852,74 a 3.119.210 €. En total gastamos 198.357,26 € más. 
Hay un aumento de la conservación de vías públicas, que pasa de 25.000 a 28.000€.  En el ejercicio 
anterior argumentaron que el aumento de 10.000 € que se hizo era para gestionar las nevadas. Lo 
cual pudieron comprobar no resultó. Esperamos que con 3.000 euros más y las nevadas que nos 
rondan se pueda gestionar mejor esta partida. 
La financiación de la emisora de radio, continúa aumentando, pasa de 14.600 a 17.000 euros. 
No obstante, hay bajadas. 
Baja la delegación de patrimonio, de 11.000 a 8.000 euros. 
Baja el mantenimiento y conservación del casal de la juventud de 3.400 a 2.500 euros. 
Baja la dotación de compra de libros a la biblioteca municipal de 4000 a 3600 euros. 
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Baja la designación para el combustible de las escuelas, de 15.000 a 12.500 euros. 
Baja el transporte escolar del IES Manuel Broseta, de 65.000 a 55.000 euros. 
Baja la delegación de medio ambiente de 15.000 a 13.000 
Baja la delegación de bienestar social, de 21.000 a 20.000 
Baja la delegación de juventud de 35.000 a 33.000 
Baja la delegación de turismo de 25.000 a 22.500. 
Baja la aportación a otras fiestas y tradiciones, de 11.500 a 11.000 
Baja la conservación del mercado de 5000 a 4500. 
Baja la conservación del cementerio, de 2500 a 2000. 
Baja la conservación de la casa de cultura, de 4000 a 3500. 
 
Se mantiene la aportación de la conservación al área de acampada, el mantenimiento del espacio 
joven, de la conservación del polideportivo, de las actividades de los jubilados, de las actividades de 
los museos, del hermanamiento con Campan y de la delegación de industria. 
Sube en 11.000 euros la señalización de las vías públicas, sube la delegación de comercio en 2000 
euros, la de sanidad en 1.500, la de agricultura, que era una de las apuestas del equipo de gobierno 
sube en 800 euros. 
Aumenta más del doble la partida de publicaciones oficiales de 1.100 a 3.000 euros. Aumentan todas 
las fiestas, la de Sta. María Magdalena en 2.000 euros, la Reliquia en 5.000 euros, la fiesta navidad 
en 2.000 euros. Las actividades culturales de teatro y música, aumentan en 2.000 euros. 
Se cuadriplica la dotación de material para la seguridad de la policía local, que pasa de 5000 euros a 
20.000. 
Se incluye la partida de la leyenda de Sant Jordi por un importe de 19.000 euros. 
Aumenta la partida de dietas del personal en 3.000 euros. 
En el capítulo 4 aparecen nuevas partidas, subvenciones ganadería 600 euros, subvenciones pubs 
1.000 euros. La mayoría de las asociaciones y juntas se quedan con el mismo presupuesto que en el 
ejercicio anterior, independientemente de las actividades y la tarea que desempeñen. Es el caso, de 
Asociación de Jubilados, Alzheimer, Banyeres Unión Deportiva, Club de Básquet, Moto Club 4x4, 
Sociedad Protectora de Animales, Asociación Amas de Casa, Junta Local contra el Cáncer… 
El capítulo 6 donde se contemplan subvenciones que pueden aportar para su destino organismos 
como la Diputación, Generalitat y el Estado, pasa de 1.385.090 € a 1.462.337€. 
No obstante, se prevén menos inversiones en la residencia de la tercera edad, en el alumbrado rural, 
urbano y de colegios, 4.486 euros menos, en el cementerio, se invertirá de 70.500 euros a 63.000, en 
mejoras en el Casal de la Juventud 2.500 euros menos que en el año anterior, en inversiones en 
inmobles municipales, 8.000 euros menos, en inversiones en el Molí l’Ombria 2.000 euros menos. En 
el área de acampada 1.000 euros menos, en mobiliario y instalaciones urbanas, en mobiliario de 
edificios municipales, en inversiones en parques y jardines. 
En inversiones en colegios y escuelas baja la inversión de 35.300 a 2500 euros. Nos dicen que es 
porque se hará un nuevo aulario que abonará Consellería al 100% dentro del plan Edificant. 
Se aumenta la inversión en turismo a 60.000 euros para hacer un elevador panorámico en Vi.la 
Rosario. 
Se mantiene la inversión de acondicionamiento y limpieza de caminos rurales. 
 
Consideramos que estos presupuestos son un corta y pega de los anteriores. Consideran que puesto 
que no hay grandes inversiones, ni obras faraónicas, ni proyectos de envergadura, se podía haber 
dado más apoyo a las concejalías y a las asociaciones, así como a la realización de la RPT, que se 
hizo en la legislatura de María Encarna, del PSOE y está del todo desfasada en muchas tareas 
administrativas. 
Consideramos que están gobernando en numerosas ocasiones, pegando cómo suele decirse “Palos 
de ciego”. Ahora sí, ahora no, ahora me lo pienso. En cuanto a los presupuestos participativos, de los 
que alrededor de  600 de cerca de mil participantes sugirieron que se volvieran a hacer de nuevo las 
escaleras de la iglesia, este equipo de gobierno, preguntado en todas las comisiones y plenos tanto 
por Ciudadanos cómo por el Partido Popular, defendió que estaban bien, que eran correctos y que no 
iban a cambiarlas. Ni siquiera consideraron la opción de incluirlas en estos presupuestos. 
En una reunión de última hora hoy, se nos informa que se ha decidido modificar esta postura y optar 
por incluirlas. 
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Sin embargo, los presupuestos están redactados, elaborados y son los que hoy debatimos en este 
pleno. Tal vez una modificación de presupuesto será necesaria o para poder hacer aquello que antes 
era impensable y que ahora ya es coherente, o algo que ya estaba presupuestado será descartado 
por una mala organización. 
Todo esto viene a reforzar la postura de que el verdadero instrumento de gobierno en Banyeres de 
Mariola son las juntas de gobierno. 
Este equipo de gobierno, se ha gastado más de 15.000 euros en una consulta de cambio de fiestas 
que nadie pedía, y ha estado a punto de hacer orejas sordas a una petición de más de 600 personas. 
Aplaudimos el cambio, pero, subrayan la poca estabilidad que demuestra. 
Por todo lo que hemos dicho, el voto de Ciudadanos será en contra. 
 
Toma la palabra la Sra. Garrido, portavoz del Grupo Municipal Socialista afirmando que su grupo 
votará a favor de la aprobación de los presupuestos 2018. 
 
Toma la palabra el Sr. Esteve, portavoz del Grupo Municipal Popular quien cede el uso de palabra al 
Sr. Silvestre, representante en la Comisión de Hacienda de su grupo municipal. 
El Sr. Silvestre indica que procede a hacer un breve análisis de los presupuestos que el equipo de 
gobierno ha preparado. 
Empezaremos por el capítulo de ingresos: 
Este capítulo pensamos que les habrá costado poco cuadrarlo, porque en la mayoría de las partidas 
han hecho ustedes un “copiar y pegar” del resultado provisional de la liquidación del 2017. Nos 
parece que esto es lo que reflejan los presupuestos que han propuesto, unos presupuestos con muy 
poco rigor, donde la improvisación es la que predomina. Esta improvisación la pueden llevar a cabo 
gracias a la buena situación económica que se encontraron cuando accedieron al gobierno, como 
ustedes han reconocido varías ocasiones y que para nada estaba hipotecado el Ayuntamiento como 
las señoras y señores de Compromís pregonaban en su campaña electoral. Aprovecho Sr. Sempere, 
para recordarle que pida disculpas a nuestros vecinos por no decir la verdad en esa campaña. 
 
Voy a exponerles algunos de los motivos de lo que he dicho anteriormente. 
Estas son algunas de las partidas que han copiado: el impuesto sobre el incremento de valor de los 
terrenos, el IAE empresarial, altas IAE y el impuesto de construcciones y obras. 
Es muy significativo cómo las partidas del impuesto sobre construcciones y obras y el impuesto sobre 
el incremento del valor de los terrenos han tenido una minoración del 58% y 44,72% respectivamente 
sobre la previsión del año pasado. Al impuesto de altas de IAE le pasa el mismo, todavía más grave, 
baja un 74,26%. 
 
Sr. Sempere, la minoración que han tenido estas partidas suma una totalidad de 283.223,91.-€, 
respecto al presupuesto de 2017. Contando que es copiado de la liquidación de 2017, esperamos que 
hayan recaudado por otra parte, si no ha sido así mal vamos. 
El año pasado ya les advertimos en las comisiones informativas y en el pleno donde se debatieron 
estos presupuestos, que estaban siendo demasiado imprudentes hinchando desproporcionadamente 
algunas partidas de ingresos. Un año después se han corroborado nuestras advertencias. 
Es significante también el aumento que han previsto para el I.B.I de Urbana. Está claro que la revisión 
catastral que se ha llevado a cabo ha hecho aumentar esta partida. Nuestra opción hubiera sido, 
dada la situación económica del ayuntamiento, haber bajado el tipo impositivo de este impuesto, 
pudiéndose así beneficiar todos los vecinos y vecinas de nuestro pueblo. Demuestra nuevamente 
poco análisis de la situación. 
Pasamos al capítulo de los gastos: 
Según el plan de igualdad que se aprobó al año 2016, este año, leo lo que dice: “2018-2020 
Aumentar de manera progresiva lo presupuesto destinado a la consecución de la igualdad de 
oportunidades en las distintas partidas del presupuesto municipal”. ¿Podrían decir a todos los vecinos 
y vecinas qué porcentaje es el que se ha aplicado y en qué partidas? 
Nos llama la atención que en la partida de agricultura hay 2.000€ presupuestados. Una de nuestras 
propuestas de este año, otra vez fue la reparación de algún tramo de la acequia del riego mayor y 
que por cierto nos denegaron. 
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En su programa electoral decían: 
“Reparación y conservación de la Acequia Mayor del Riego por parte del Ayuntamiento, puesto que 
se encuentra muy deteriorada por la falta de recursos económicos de los socios-regantes que no 
pueden hacer frente a las inversiones necesarias”. 
Miren, en el último y único consejo de agricultura el representante de los regantes manifestó su 
precaria situación económica, la cual hace que no se pueda hacer frente a estas reparaciones, que 
serían necesarias en algunos tramos y que dada la continúa situación de sequía y poca cantidad de 
agua que venimos arrastrando, haría que se perdiera menos por la acequia. No entendemos como 
cuando ustedes estaban en la oposición todos los años reclamaban lo mismo y ahora que están 
gobernando lo rechazan todos los años. Puede ser porque según manifestaciones que hizo la Sra. 
Beneyto en uno de los plenos anteriores, en el cual decía que estaban en contra de los 
planteamientos por el hecho de estar en la oposición. 
Encontramos también una subvención para pubs de 1.000 €, nos parece buena iniciativa, pero 
¿pueden explicarnos qué tipo de ayuda van a otorgarles y en base a qué condiciones? Es una 
cantidad que tiene que estar bien controlada. 
Volvemos a ver la partida de construcción centro de Alzheimer, el año pasado ya estaba 
presupuestada y no se hizo nada. Este año ¿tienen claro que se utilizará? Pensamos que a pesar de 
que para ustedes quizás sea una obra faraónica, deberían de llevarla a cabo. Con la situación que 
tenemos podría entrar dentro del presupuesto sin tener que esperar si hay subvenciones o no. La 
Sra. Beneyto dentro del detalle de las inversiones ni la ha nombrado. 
Observamos que la partida de mantenimiento de la radio municipal aumenta un 16,44%, el mayor 
gasto de esta partida corresponde al contrato de mantenimiento con la empresa adjudicataria. El año 
pasado este contrato quedó desierto y se prorrogó el anterior. ¿Cómo tienen previsto adjudicar este 
contrato este año? 
No sabemos si en este aumento tienen previsto hacer un estudio de audiencia que nuestro grupo ha 
reclamado en los consejos de emisiones. 
Pasamos a detallar las propuestas que el Partido Popular ha hecho para este presupuesto: 
 

 Realizar un paso de peatones y bicicletas que comunique la av. del Tren con el camino que 
va al “Molí Roig”. 

 Compra de inmuebles que hay alrededor del castillo, concretamente la que pertenece a la 
escuadra “Alí Ben Bufat”  y la perteneciente a la familia Baldó para su demolición y 
acondicionamiento de zonas  ajardinadas. Aquí ya han dicho que si se venden las parcelas se 
tratará el tema. 

 Mejora del  entorno del Skate Park y  del parque de calistenia. Esto se ha hecho, el año 
pasado ya lo propusimos. 

 Cubrimiento de la segunda pista polideportiva. Esto lo han descartado aunque estaba en el 
programa electoral del PSOE. 

 Reparación de la acequia  del Riego Mayor en los tramos más deteriorados. 

 Inicio del proyecto de la construcción escalable de un edificio de usos múltiples de gran aforo, 
que pueda albergar diferentes tipos de eventos organizados por el Ayuntamiento o las 
asociaciones y entidades locales, dando viabilidad a actos de gran afluencia de público y/o 
que se deban celebrar con climatología adversa.  

Una propuesta similar también ha salido en los presupuestos participativos y esperan que por 
lo menos se inicien las conversaciones.  

 Acondicionamiento de la senda de acceso al “Partidor”, desde la “Font del Sapo” hasta la 
“Ruta dels Molins”. Esto cuando lo presentamos no estaba hecho, el año pasado ya lo 
propusimos. 
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 Reacondicionamiento y mejora del desnivel para la evacuación del agua en la pista de 
frontenis. Parece ser que lo han incluido. 
 

 Recuperación del lavadero del Clotets y su entorno. Denegado. 

 Extracción de la piedra original de la fachada de la torre de la  “Font Bona”, donde se derribó 
una vivienda y adecuación del alrededor. En principio está denegado. 

 Colocar cubierta en la cabecera del edificio de la estación. 

 Realizar un proyecto integral para la creación de caminos escolares seguros para los 2 
colegios existentes en el casco urbano. Piensan que es una cosa que deberían tener en 
cuenta pero está denegado. 

 Creación de un plan municipal de intercambios internacionales para favorecer la práctica de 
idiomas, dar una dimensión europea a las actividades del ayuntamiento y ofrecer una opción 
de viajar y aprender idiomas para los jóvenes con menos recursos. Denegado. 

 Creación, promoción y mantenimiento de un grupo de teatro compuesto por jóvenes de los 
tres centros educativos de Banyeres para la promoción de la igualdad de género y lucha 
contra el maltrato y la discriminación a través de obras de teatro (o sketchs) escritos por ellos, 
según consta en el plan de igualdad. Denegado. 
 

 Proyecto integral de iluminación para el monumento a Sant Jordi en la zona del Castillo. 
Denegado. 

 La renovación de las gradas de la iglesia. Hasta esta mañana estaba denegado. 

Este año los presupuestos participativos han sido la bomba, por así decirlo, ha sido muy poco serio el 
tratamiento que se les ha dado. Resulta que la opción más votada con un 57,67% de los votos (609 
de 1095) hasta las 13,00h de hoy había sido rechazada por ustedes. Las palabras literales de Sr. 
Alcalde en la comisión informativa fueron “No hay voluntad por parte del Gobierno en hacer esta 
actuación”. Pensamos y creemos que ahora todo el pueblo también lo piensa, que es una burla. 
Mientras no haya una regulación de cómo tratar los presupuestos participativos pasará esto, y prueba 
de lo que estamos diciendo es que se ha convocado esta mañana una junta extraordinaria de 
portavoces para comunicar por parte del gobierno municipal que sí iba a accederse a esta petición 
popular. Ustedes mismos pueden analizarlo. 
No tienen una dotación concreta, no tienen ningún criterio firme por el cual coger las propuestas 
planteadas, según les convenga aplican lo que más les interesa, cogen propuestas que las han 
pedido 7 personas sobre otras que las han pedido 609 personas en principio y después cambian. 
“Tú dame ideas, porque no las tengo y si me interesa las cojo y si no, pues no” 
Les pedimos que nos digan a nosotros y a todas las vecinas y vecinos, cuales son las acciones que 
han decidido finalmente hacer al respeto y que nos digan la dotación que tiene cada una de ellas. 
Además, en la última comisión informativa se dictaminaron los presupuestos que han presentado. Si 
ustedes tienen un presupuesto para ejecutar esta petición de entre 46.000 y 50.000 €, les pedimos 
que nos digan que es lo que no van a hacer de lo que tenían previsto inicialmente. 
 
Bien, para finalizar, después de haber expuesto todo lo anterior, consideramos que como ya hemos 
dicho, es un presupuesto poco riguroso, poco trabajado y poco analizado, además, después de la 
junta de portavoces de esta mañana, el mismo día que se aprueban los presupuestos, lo 
consideramos poco serio. 
 
Por todo lo expuesto nuestro voto será NO. 
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Toma la palabra el Sr. Alcalde. 
Dice que el presupuesto no deja de ser una declaración de intenciones, una hoja de ruta para el 
2018. En ocasiones se plantean unas cosas y luego el transcurso del año lleva a otras.  
Apuestan porque concedan todas las subvenciones pero habrá cosas que no se harán si no 
conceden subvención. 
Aclara que han cogido ingresos reales, no han hecho corta y pega. 
Pasa responder a algunas de las cuestiones planteadas por la portavoz del Grupo Municipal 
Ciudadanos. 
Respecto a la disminución de algunas partidas como la de compra de libros para la biblioteca se debe 
a que el año pasado no hizo falta más, pero se seguirán comprando las novedades y reponiendo 
libros infantiles. 
Sobre la pregunta del transporte escolar ha disminuido la partida porque en 2017 ha disminuido el 
número de usuarios pero han dejado margen por si a principio del siguiente curso aumenta el número 
de usuarios. 
Respondiendo al aumento de gasto de la policía local hay una orden de Subdelegación que indica 
que deben ir protegidos con chaleco antibalas y hay que renovarlos porque han caducado y porque 
deben ser lo más ajustados posible a cada persona, además hay ocasiones en las que doblan turnos 
y trabajan todos los agentes como en fiestas de Sant Jordi o La Reliquia.  
La inversión en edificios escolares ha bajado mucho porque el programa Edificant de Consellería va a 
hacerse cargo de la construcción del nuevo edificio de infantil del colegio Alfonso Iniesta así como de 
la reparación de los otros edificios del mismo centro.  
Además estos dos años anteriores se han hecho numerosas intervenciones en el centro escolar y 
escoleta municipal. 
En referencia a la RPT indica que lo tienen en cuenta y han pedido una actualización del presupuesto 
que tenían a principios de la legislatura. 
 
El Sr. Alcalde pasa a responder a las cuestiones planteadas por el Sr. Silvestre: 
 
Respecto al aumento de los ingresos es por las posibles ayudas que estan esperando que lleguen. 
Sobre el tema del Plan de Igualdad, decir que estan trabajándolo a nivel multidisciplinar, no solo 
desde servicios sociales, también desde cultura con una programación que hace hincapié en 
actividades en las que las mujeres son las protagonistas. 
En referencia a la cuestión de la acequia de riego mayor, ya les dijo que ha estado haciendo unas 
actuaciones de limpieza en 2017 y se pusieron en contacto con gente de la directiva para explicarles 
que precisamente ahora hay una subvención para arreglar todo este tipo de canalizaciones de riego 
dirigida a las entidades. 
El tema de las subvenciones agrarias, pubs y estudios arqueológicos que puedan hacerse en la zona 
del casco antiguo, entrará dentro del sistema de subvenciones que marca el Estado y las bases 
todavía se están desarrollando porque nos hemos de ceñir a los que marca la normativa estatal para 
que todo aquel que reúna los requisitos que marquemos pueda presentarse. 
Respecto al Centro de Alzheimer ya se dijo el año pasado que se trata de una inversión muy grande 
que debería hacerse con una aportación importantísima bien de Diputación o de Consellería. Es 
imposible que el Ayuntamiento haga frente a todos esos pagos, han hablado con la asociación y ellos 
saben que los bajos del actual geriátrico están destinados a ese futuro centro de Alzheimer más 
grande que cubra todas las necesidades que tienen. 
El arquitecto está estudiando todas las necesidades que hay como salas de psicomotricidad, 
comedor, aulas para las distintas fases de la enfermedad, para preparar el proyecto. También se ha 
ido a Consellería y han dicho que cuando esté el proyecto se presente para ver la ayuda que pueden 
dar. 
En respuesta a la pregunta sobre el contrato de mantenimiento de la radio municipal indica que se 
hizo un negociado al que se presentaron tres presupuestos y se cogió el más económico. 
Dentro de los presupuestos participativos indicar que van a tener en cuenta la solicitud de inicio de 
gestiones para crear un nuevo espacio cultural. 
También se arreglará el lavadero cambiando el pavimento. 
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Sobre el tema de las gradas de la iglesia, en principio no tenían intención de cambiarlas puesto que 
se han arreglado hace poco y podían estar así unos años. 
Además el presupuesto para los presupuestos participativos estos años anteriores estaba en torno a 
los 20.000 euros y esa obra supone duplicar ese presupuesto.  
En todas las campañas de presupuestos participativos se ha dicho que son consultivos pero en 
ningún momento se ha dicho que la opción más votada vaya a llevarse a término. 
De todos modos después de hablarlo van a considerar la opción solicitada por 600 ciudadanos y por 
eso han convocado la Junta de Portavoces. El gasto será de la partida de inversiones en 
urbanizaciones e infraestructuras. 
 
El Sr. Silvestre indica que para evitar eso se deben regular los presupuestos participativos. 
 
Sometida a votación, el Ayuntamiento Pleno, por siete votos a favor (5 de Compromís y 2 del 
del P.S.O.E.) y seis votos en contra ( 5 del P.P y 1 de C's) acuerda aprobar inicialmente los 
presupuestos de 2018. 
 
 
4) DESPACHOS EXTRAORDINARIOS 
 
El Sr. Alcalde pregunta a los portavoces de los distintos grupos si existe algo a tratar en este punto 
respondiéndole estos que no. 
 
5) DACIÓN DE CUENTA DE DECRETOS DESDE EL 28 DE NOVIEMBRE HASTA EL 29 DE 
ENERO DE 2018 
 
Por secretaría se da cuenta de los decretos de alcaldía dictados en el periodo comprendido entre el 
28 de noviembre hasta el 29 de enero de 2018, ambos inclusive. 
La corporación queda enterada. 
 
6) RUEGOS Y PREGUNTAS 
 
El Sr. Alcalde pregunta si alguien tiene alguna pregunta o algún ruego. 
 
La Sra. Francés, portavoz del Grupo Municpal C’s ruega que en caso de que haya alguna subvención 
para el acondicionamiento de parques y jardines, les informen si hay alguna preferencia para realizar 
la inversión. 
La Sra. Garrido, concejal delegada de parques y jardines le responde que en caso de que haya 
subvención se destinará al parque de la Ese ya que hay mucho por hacer allí. Está pendiente de 
arreglar toda la bajada que hay desde la Escoleta y acondicionarlo todo. También quieren hacer allí 
un espacio destinado a los perros para que puedan correr por allí.  
 
La Sra. Francés ruega que tengan también en cuenta el parque de la Cava. 
 
La Sra. Francés pregunta si hay un seguimiento del trayecto de la máquina limpiadora y ruega que si 
no hay seguimiento que se haga ya que algunos vecinos dicen que por su calle pasa cinco veces y en 
cambio por otras calles no pasa en varias semanas. 
 
La Sra. Garrido responde que ella sabe que cada día pasan por una zona, pero exactamente por 
donde pasan cada día de la semana no lo sabe, lo puede preparar para el próximo pleno. 
Ruega a la ciudadanía que si observan que en varios días no han pasado por su calle vayan al 
ayuntamiento y lo indiquen para hacérselo saber a la empresa. 
 
La Sra. Francés quiere preguntar también al concejal de deportes si se ha hecho alguna intervención 
o inversión en el gimnasio del polideportivo ya que hay quejas de que el material no es el correcto. Si 
ese material no se va a reponer debería haber otro tipo de cuotas o que las cuotas que se pagan de 
gimnasio se reinviertan íntegramente en el gimnasio. 
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El Sr. Conejero, concejal delegado de deportes, responde que se están reparando dos bicicletas y 
está en contacto con los usuarios para ver las necesidades y se harán mejoras en el gimnasio. 
 
La Sra. Francés indica que en la curva de la calle San Antonio y la Malena hay mucha dificultad y 
peligro para que giren los coches. 
 
El Sr. Alcalde responde que es debido a que a veces los coches aparcan mal ya que está pintado de 
forma que no haya ningún problema para pasar, pero si algún coche aparca mal es cuando hay 
dificultad. 
 
La Sra. Francés pregunta al concejal de alumbrado que ha pasado esta semana ya que hay calles 
que han estado dos días sin luz. 
 
El Sr. Sempere concejal delegado de alumbrado público, responde que se ha debido a la tormenta 
del pasado sábado que quemó varias líneas. 
 
La Sra. Francés pregunta si han pasado alguna alerta por nieve y si en su caso el ayuntamiento está 
preparado para posibles nevadas. 
 
El Sr. Alcalde le dice que han pasado alerta amarilla por lluvia o nieve. 
Ruega a toda la población que si empieza a nevar no circulen con el coche por el casco urbano 
porque empiezan a quedarse cruzados, como pasó el año pasado, cuando los coches se quedaban 
en medio de la calle sin poder moverse e impidiendo el paso de las palas limpiadoras. Recomienda a 
los vecinos que tengan que coger el coche por motivos laborales que lo dejen en algún lugar cercano 
a la salida del pueblo. 
 
La Sra. Francés pregunta también por el protocolo escolar. 
 
El Sr. Alcalde indica que se ha hablado con los directores de los centros y según lo que haga esta 
noche, mañana por la mañana volverán a hablar.  
También han avisado a las palas para que estén preparadas por si tienen que salir a quitar nieve y 
tienen preparada la sal. 
 
El Sr. Esteve, portavoz del Grupo Municipal Popular quiere hacer dos ruegos y una pregunta.  
El año pasado ya manifestó que se hace este pleno de presupuestos sin convocar comisiones 
informativas a excepción de la de hacienda, es la que corresponde a los presupuestos, pero la acción 
política trasladada a los presupuestos entiende que corresponde a cada una de las áreas y 
comisiones. Entienden que las comisiones son una herramienta para llegar a acuerdos.  
Este pleno es uno de los más importantes y se llega a él sin hacer comisiones informativas donde se 
informe a los especialistas de cada uno de los grupos políticos por parte de los especialistas del 
equipo de gobierno de que partidas han pensado incluir en los presupuestos y cuales se han 
rebajado. Si buscan consenso y recoger todas las propuestas deberían hacer el pleno de los 
presupuestos después de una negociación efectiva.  
Es un ruego que ya hizo el año pasado y vuelve a hacer, las comisiones informativas no hay que 
hacerlas exclusivamente cuando marca el ROF, son herramientas de verdadera colaboración política, 
para llegar a consenso e informar de las cosas importantes que pasan en la vida social y política del 
pueblo. 
Tras realizar las diferentes comisiones informativas que sea la comisión de hacienda la que encaje 
todas las propuestas en el presupuesto. 
 
El otro ruego que quiere hacer el Sr. Esteve, es sobre los presupuestos participativos. 
Ruega que para que nadie se lleve una decepción, como ha pasado este año, se redacte un 
reglamento de los presupuestos participativos. En él se debería especificar claramente el 
procedimiento para elegir el proyecto o proyectos que se llevarán a término una vez finalizada la 
recogida de propuestas,  dar a conocer si hay limitaciones a la hora de presentar propuestas y sobre 
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todo para evitar discrecionalidad, que este año ha estado a punto de producirse, saber cuál es la 
cantidad de presupuesto que se destinará a la ejecución de los proyectos.  
El ciudadano cuando hace su propuesta en la urna tiene que tener toda esa información porque de lo 
contrario se corre el riesgo de que la gente deje de creer en los presupuestos participativos ya que en 
ningún lugar pone si van a ejecutar proyecto  o no y la cantidad que se destinará para ello. 
Ofrece la colaboración de su grupo para la elaboración del citado reglamento.  
 
Tenía también una pregunta el Sr. Esteve relacionada con el tema de las gradas de la iglesia, pero no 
va a extenderse más ya que está todo relacionado. Si se hubieran consensuado los presupuestos en 
las distintas comisiones y hubiera un reglamento de los presupuestos participativos, tendrían claro 
que el proyecto más votado, que ha sido el de las gradas de la iglesia, se podría hacer porque se 
sabría si estaba dentro del coste establecido. 
 
El Sr. Alcalde responde que todo el equipo de gobierno ha participado en la elaboración del 
presupuesto, estando todos al corriente de las distintas áreas. 
Respecto a la celebración de las comisiones informativas, indica que a ellos también les hubiese 
gustado que las anteriores corporaciones las hubiesen convocado. Se han celebrado dos comisiones 
informativas de hacienda que es donde se trabaja el tema de los presupuestos y también convocan 
comisiones fuera de las ordinarias siempre que hay algo que tratar en el pleno. 
Valorarán el tema de la regulación de los presupuestos participativos y agradece la aportación de la 
gente que ha participado con sus votaciones. Aclara que se han desestimado muchas participaciones 
porque un sector de la población se ha dedicado a insertar insultos en las urnas, no solo han 
insultado al ayuntamiento, también a vecinos de la población  
Ruega que la gente haga un uso de los presupuestos participativos de forma educada y responsable.  
 
Para finalizar el pleno, el Sr. Alcalde informa que el pregonero de las fiestas 2018 será Emilio 
Doménech Valor, una persona vinculada al ámbito de la fiesta y que además es Secretario de la 
Comissió de Festes.  
 
Y no habiendo más asuntos de que tratar, por el Sr. Alcalde-Presidente se cierra la sesión, 
siendo las 21:32 horas, de todo lo cual yo, el Secretario, doy fe. 
 

EL ALCALDE                     EL SECRETARIO 
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ACTA DEL PLE ORDINARI DE L'AJUNTAMENT DE BANYERES DE MARIOLA CELEBRAT EL 
DIA 01 DE FEBRER DE 2018. 
 
A Banyeres de Mariola, sent les 20 hores del dia 1 de febrer de 2018, es reuneixen en el Saló de 
Sessions de la Casa Consistorial, les senyores i senyors que a continuació es relacionen sota la 
presidència del Sr. Alcalde-President, D. Josep Sempere i Castelló, assistits pel Secretari acctal, D. 
Miguel Sanchis Francés, amb la finalitat de celebrar el Ple Ordinari de la Corporació Municipal: 
 
SRS. ASSISTENTS 
 
Alcalde-President 
D. Josep Sempere i Castelló 
1ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Rocío Alfaro Ramos 
2n Tinent d'Alcalde 
D. Fernando Sempere Huertas 
3er Tinent d'Alcalde 
D. Jan Manel Conejero Vañó 
4ª Tinent d'Alcalde 
Sra. Sonia Beneyto Ferre 
Regidors 
Sra. Concepción Garrido Sempere 
D. José Gabriel Pérez Martínez 
D. Jorge Esteve Molina 
D. Jorge Molina Benítez 
Sra. María José Mora Genís 
D. Jorge Silvestre Beneyto 
Sra. María Elena Vilanova Calatayud 
Sra. María José Francés García 
 
SR. SECRETARI 
 
D. Miguel Sanchis Francés 
 
Existint quòrum suficient, s'obri la sessió d'acord amb el següent ORDRE DEL DIA: 
 
Part resolutiva 
1) Aprovació acta sessió anterior de data 30/11/2018. 
2) Pressupost General 2018. 
3) Despatxos extraordinaris. 
 
Part no resolutiva 
4) Dació de compte dels decrets des del 28 de novembre fins el 29 de gener de 2018. 
5) Precs i preguntes. 
................................................................................................................................................................... 
 
1) APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR DE DATA 30/11/18. 
 
El Sr. Alcalde pregunta si hi ha alguna observació a l'acta de la sessió anterior. La Sra. Mª Elena 
Vilanova del Grup Municipal Popular indica que en la pàgina 2 on fa referència a Vicente Puig Gandia 
i senyora, hauria de posar el nom d'ella, Rosa María García Llopis. 
Amb aquesta observació, és aprovada l'acta per unanimitat dels presents. 
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2) PRESSUPOST GENERAL 2018. 
 
 
DICTAMEN DE LA COMISSIÓ ESPECIAL DE COMPTES, HISENDA, PERSONAL, TURISME, 
PATRIMONI I NOVES TECNOLOGIES 
 
Confeccionat el projecte de Pressupost General per a l'any 2018 i vista la proposta d'alcaldia de data 
24 de gener de 2018. 
 
La Comissió Especial de Comptes, Hisenda, Personal, Turisme, Patrimoni i Noves Tecnologies 
dictamina favorablement per dos vots a favor [Compromís i PSOE] i dues abstencions [PP i C's] la 
següent proposta d'acord: 
 
PRIMER.- Aprovar provisional i definitivament, en cas de no formular-se al·legacions en el termini 
d'exposició al públic, el Pressupost General per a l'any 2018 en el qual s'inclouen els estats 
d'ingressos i despeses per a un import total de 7.534.011,28 euros, les seues Bases d'Execució i la 
Plantilla de Funcionaris i Personal Laboral Fix, el Registre de Personal no Permanent i les relacions 
de llocs de treball respectives. 
 
SEGON.- Exposar al públic l'expedient complet en aquest Ajuntament i en el Butlletí Oficial de la 
Província durant el termini de 15 dies, durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar 
al·legacions. 
 
TERCER.- Publicar en el Butlletí Oficial de la Província, una vegada aprovat definitivament, el resum 
per capítols del pressupost General, així com la Plantilla de Personal per a l'any 2018, en compliment 
de l'article 169 del Reial decret Legislatiu 2 / 2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
CAMBRA.- Remetre a l'Administració de l'Estat i a l'òrgan competent de la Comunitat Autònoma, 
simultàniament a l'enviament en el Butlletí Oficial al fet que es refereix l'apartat anterior, una còpia del 
Pressupost i de la Plantilla de Personal aprovats. 
 
No obstant açò, el Ple amb el seu superior criteri acordarà el que estime oportú. 
 
El Sr. Alcalde concedeix la paraula a la Sra. Beneyto, portaveu del Grup Municipal Compromís. 
 
La Sra. Beneyto exposa que el pressupost és l'instrument de desenvolupament anual d'aquest 
Ajuntament, el qual permet a les hisendes locals establir prioritats i avaluar la consecució dels seus 
objectius. 
 
Seria molt fàcil per a qualsevol equip de govern augmentar els impostos per a tenir més ingressos, 
però no és el nostre cas, des que gestionem aquest ajuntament no hem pujat cap impost, els hem 
congelat tots, ni tant només hem aplicat la pujada de l'IPC en cap dels tres anys. 
 
Una de les nostres metes és lluitar contra el frau, dins de les nostres possibilitats i amb l'ajuda de 
SUMA, hem recuperat ingressos sense pujar les taxes com així ho demostren els nombres del capítol 
1, comparant-se amb el pressupost del 2017, quasi 20 mil euros més. 
 
 
S'està veient una lleugera recuperació econòmica i amb la finalitat de que es consolide, requereix que 
totes les administracions realitzem accions encaminades a aquest objectiu fonamental, un clar 
exemple són les polítiques dutes a terme des del govern de la Generalitat Valenciana plasmades en 
els seus pressupostos. 
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En els nostres aportem nous estímuls a l'economia local, mantenint totes les activitats que 
s'exerceixen a nivell municipal i com a complement s'ha augmentat el nivell d'inversió d'anys anteriors 
per a seguir ajudant a la recuperació econòmica. 
 
El pressupost s'ha elaborat, sota els principis d'estabilitat pressupostària, pel qual en tot moment s'ha 
de mantenir una situació d'equilibri o superàvit, complint la regla de la despesa que ens imposen des 
del govern d'Espanya. 
 
Principi de sostenibilitat financera, és a dir, capacitat de finançar compromisos presents o futurs i dins 
dels límits de dèficit i deute públic i principi d'eficiència en l'assignació i utilització de recursos públics. 
 
El pressupost total per a 2018 és de 7.534.011’28 euros, gràcies a l'augment de les aportacions de 
l'Estat, la Generalitat Valenciana amb el Fons de Cooperació Municipal i la Diputació Provincial amb 
les possibles subvencions, però el que més augmenta és la incorporació d'11 persones parades del 
nostre poble que estan realitzant treballs gràcies als convenis amb el SERVEF, els programes 
EMPUJU, ENCUJU i EMPCORD, que hem obtingut a través de Conselleria. 
 
El capítol 3 amb 995.835’46€, 34.500€ menys que en 2017. Els ingressos més importants són el 
clavegueram i la recollida de brossa, que han baixat respecte a l'any passat, la qual cosa ens diu que 
el ciutadà ha pagat menys impostos en el 2017. D'altra banda augmenta l'ingrés en festes a causa de 
l'augment dels anuncis en el programa, també la publicitat en la ràdio municipal, la partida de postes i 
papallones i la de recàrrecs i interessos de demora. 
 
Les altres partides d'aquest capítol han tingut xicotets augments o reduccions en funció dels 
ingressos del 2017, igual que els capítols 1 i 2 d'ingressos. 
 
En el capítol 4 hi ha una novetat i és el finançament de les places de la residència de la 3ª edat posat 
que l'increment arriba fins al finançament del 100% de les places públiques, sent el seu total de 
731.220€. 
Com abans hem dit, aquest capítol 4 té reflectit l'import d'ajudes per a donar treball a 11 persones en 
els diferents programes del SERVEF. 
El total del capítol 4 és de 2.861.729’69€. 
 
El capítol 5 contempla la previsió d'ingressos per arrendaments de finques urbanes, el cànon de 
l'explotació de la Residència de la 3ª edat i els interessos dels comptes bancaris amb un total de 
63.950’95€. 
 
Un altra partida d'ingressos que augmenta és la del capítol 6, alienació terrens patrimoni municipal del 
sòl amb 227.777’27€ que són els pagaments de les parcel·les venudes en el polígon Les Creus. 
 
El capítol 7 són ingressos pel pla financer que ascendeix a 807.882’34 € en els quals inclouen 
transferències del capital de la Generalitat Valenciana, transferències del capital de Diputació per les 
subvencions que s'han sol·licitat i l'aportació que faria l'Associació de familiars de malalts d'Alzheimer 
per a la possible construcció d'un nou centre. 
 
En el capítol 9 es deixen les partides obertes amb 10€ cadascuna per a préstecs, inversions i 
despeses. 
 
A partir d'aquest moment, deixem els ingressos i passem a les despeses. 
 
Quant a l'apartat de despeses el capítol 1 ascendeix 2.608.859’45€ 
 
Es manté la plantilla amb idèntica estructura en els últims exercicis, aconseguint una de les prioritats 
d'aquest equip de govern, fins i tot s'augmenta amb les 11 persones més que estan treballant amb la 
subvenció de Conselleria com hem dit abans, per açò hi ha un increment en aquest capítol en 
comparació de l'any passat. 
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En el capítol dos s'inclouen les despeses corrents, on es mantenen els béns i serveis. En aquest 
capítol s'aposta per a ajustar, optimitzar el manteniment i prestació de serveis i controlar la despesa 
corrent, ascendeix a un total de 3.119.210 euros. 
En aquest capítol destacaríem l'augment en parcs i jardins amb la poda dels arbres de l'avinguda del 
Tren, la plaça Juan Bautista Doménech, carrer Pla Roig i el polígon Barraquetes. 
 
La senyalització i pintura d'algunes vies públiques. 
 
Conservació de la Llar del Jubilat arreglant el sol de la part de la barra del bar. 
 
Conservació de la planta fotovoltaica que tenim en el poliesportiu per a traure-li més rendiment que 
fins avui té. 
 
Un estalvi de 10.000€ en el rebut de la llum del carrer gràcies al canvi de lluminàries a led. 
 
Menys despesa en telèfons i correus. 
 
En la delegació de joventut s'ha incrementat la despesa en 2000€ per al Mariola Rock. 
 
En la de comerç també ha augmentat ja que volem recolzar-los una mica més en la campanya de 
Nadal amb il·luminació extra en l'avinguda Constitució i en la del 9 d'octubre. 
 
En les partides destinades en festes, tant a Sant Jordi, la Malena, Relíquia, com altres festes, s'ha 
incrementat per les possibles cordaes, les ajudes als festers en el preu de la pólvora, les noves 
tribunes en la plaça i per les transmissions televisives. 
 
La partida destinada a la seguretat i policia local s'incrementa en haver de comprar els jupetins 
antibales per als policies, ja que els anteriors estan caducats. 
 
Les altres partides mantenen la seua estructura ajustant-se a la despesa real de l'exercici del 2017. 
 
Com ja es va aprovar en el passat ple, el 2018 és any de llegenda, per tant tenim una despesa de 
19.000€, igual que en l'anterior representació. 
 
En el capítol tres les despeses financeres es refereixen a les consignacions de pagaments 
d'interessos i despeses de préstecs, al no existir, solament es contemplen les despeses financeres i 
de gestió bancària, per açò només ascendeix a 2060€. 
 
En el capítol quatre s'incorporen unes subvencions que concedirà l'ajuntament a la ramaderia, als 
estudis arqueològics que s'hagen de fer per particulars en el casc antic i unes ajudes a emprenedors 
per l'obertura i manteniment de locals d'oci. Es mantenen totes les subvencions previstes a 
institucions sent el total de 225.984’26 euros. 
 
En el capítol cinc hi ha prevista una partida dedicada a un fons de contingència per despeses 
imprevisibles, instaurada per normativa estatal en els pressupostos de 2015, amb un total de 3.000 
euros 
 
En el capítol sis d'inversions, s'han pressupostat un total d'1.462.337’57 euros. 
Destaquem en instal·lacions esportives l'adequació del voltant del parc de calistenia, la reparació del 
frontó i l'arrebossat de tota la tanca del poliesportiu. 
 
L'ampliació de l'enllumenat públic en el Ventorrillo i altres zones del poble. 
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En inversions en urbanitzacions i infraestructures, la construcció d'una zona d'aparcaments en el 
carrer Ángel Torró, la construcció d'uns murs de contenció en l'avinguda 25 d'abril, enfront del 
cementeri, i en el solar del carrer Biar, la redacció de projectes per a obres. I amb ajudes de Diputació 
les següents actuacions: la construcció d'una rampa d'accessibilitat a la Casa de Cultura i la 
construcció d'una campa per a camions en el polígon industrial Barraquetes. 
 
En obres hidràuliques el canvi de la canonada d'aigua potable en el camí de Vinyals. 
 
En el cementeri, la compra de terrenys per a l'ampliació que tenim adjudicada per Diputació. 
 
En turisme la construcció d'un elevador panoràmic en el Museu Valencià del Paper, per a la seua 
accessibilitat. 
 
En camins rurals, tornarem a demanar subvenció per a arreglar el camí del Sesteret. 
 
Continuarem asfaltant carrers igual que en el 2017 
 
En la xarxa de sanejament, es canviarà la canonada del carrer Jacinto Benavente, en el tram de les 
escales que donen al carrer Pizarro. 
 
En inversions en el Teatre Principal es canviarà la porta principal, els focus de l'escenari a led i es 
repararan les humitats de les parets. 
 
En inversions d'immobles, es destinarà els diners que es cobra per la venda de parcel·les del polígon 
a comprar cases dels voltants del Castell. 
 
Es compraran els terrenys d'el voltant de la depuradora per a ampliar-la i modernitzar-la. 
 
També s'intentarà sanejar els voltants de la Torre de la Font Bona, si es rep ajuda al respecte. 
 
En el mercat municipal, es llevaran les canonades antigues de l'aire condicionat i començarem amb 
els tràmits d'arreglar el sostre. 
 
Es condicionarà el museu de la farmàcia per a la pròxima obertura. 
 
Es comprarà un cotxe nou per a serveis socials, ja que en 2017 es va trencar definitivament un d'ells. 
 
En equips de processament d'informació tindrem un nou servidor, unes noves llicències, una nova 
base de dades i la signatura electrònica. 
 
En inversions en parcs i jardins volem fer, amb ajuda de Diputació, el jardí de Sant Agustí en el seu 
carrer, en el parc de l'ESE a part de l'actuació que farà Diputació, farem un espai per als gossos, 
repararem bancs, netejarem tot el parc i plantarem arbres. 
El formigonat del pati de baix del parc de Vil•la Rosario i la instal·lació de nous gronxadors en el pati 
d'Alfonso Iniesta i finalment la renovació de les graderies de l'Església. 
En inversions en col·legis, l'ajuntament de Banyeres de Mariola s'ha adherit al programa Edificant de 
la Generalitat Valenciana, on s'ha inclòs totes les inversions previstes. La construcció del nou aulari 
infantil en el recinte firal, el canvi de finestres de l'edifici principal, la reparació i pintura de l'estructura 
metàl·lica i la nova construcció de lavabos i despatxos en la part dreta de l'edifici principal. 
 
En el capítol 7 està l'aportació de 112.500€ que fa l'ajuntament en l'ampliació del cementeri. 
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No es preveuen crèdits al no ser necessaris. La diferència entre ingressos corrents i les despeses 
corrents, les subvencions i aportacions previstes i les limitacions que determinen el compliment de la 
Regla de la Despesa, estableixen la resta de finançament mitjançant aportació municipal. 
 
Aquest pressupost vetlla pel manteniment dels serveis, presta especial atenció a la promoció de 
l'educació i continua donant el màxim suport a la cultura i a l'esport, sense oblidar l'àmbit relacionat 
amb el benestar social i les atencions socials i benèfiques. 
 
Són uns pressupostos que van a impulsar l'ocupació, l'estalvi energètic, l'eliminació de barreres 
arquitectòniques, i el condicionament de carrers, edificis i camins, per tant el nostre vot serà a favor 
dels pressupostos per al 2018. 
 
 
Pren la paraula la Sra. Francès, portaveu del Grup Municipal C’s indicant que el pressupost que ens 
presenten per a aquest exercici 2018 ascendeix a 7.534.011,28€. Un total de 405.882 € més que els 
pressupostos passats. Els de el 2017 ja van suposar un augment de 737 894, 28 euros més. 
Des que estan governant, han augmentat els pressupostos en més d'1.143.776 €. I tot açò sense fer 
cap gran inversió ni obra faraònica, tal com van anunciar en el seu programa electoral. 
En el capítol d'ingressos modifiquen la quantitat destinada al impost d'altes en l'activitat econòmica de 
147.000 euros a 37.841 euros. De 159.000 euros que pensaven recaptar l'any anterior en impostos 
sobre construccions i obres, ara pensen que es reduirà a quasi la meitat, 66.769 euros. Els ingressos 
per llicències urbanístiques, també es veuen reduïts considerablement, de 42.050.00 euros a 27.178 
euros. 
Quant al capítol 3 queda mes o menys semblat en els pressupostos de l'any anterior, passant 
d'1.030.275€ a 995.835. 
El capítol 4, que contempla les subvencions que puguen aportar organismes com Diputació, 
Generalitat i l'Estat Central, augmenta en 382.020 €. En total 2.861.729 € que esperen rebre d'entitats 
superiors, i que no està garantida en cap moment la seua recepció. 
En el capítol 6 alienació de terrenys de patrimoni municipal la recaptació passa de ser una partida 
oberta l'any anterior amb 10 € a 227.777 €. Ací inclouen les mensualitats de les parcel·les pendents 
de pagament. 
Al capítol 7, transferències destinades a finançament d'inversions, ens trobem amb la xifra de 807.882 
€. En concret la de transferències de cabdal comunitat autònoma va passar de 5.000 euros a 
551.221. Vostès en el seu moment van argumentar que açò era degut al pla financer. Ara el pla 
financer invertirà 368.278 €, un total de 182.942 euros menys que l'any anterior, i no és segur. 
Pensen recaptar 50.000 euros més en transferències a institucions sense ànim de lucre. I pensen 
traure de Diputació d'Alacant 359.603 euros, uns 33.000 euros més. 
 
Quant a les despeses per al 2018 trobem: 
 
El capítol 1 ascendeix a 2.608.859,45 €. L'augment en 142.090 €, tal com ens han informat es perquè 
s'han inclòs les despeses de contractació de personal derivades de les ajudes del Servef i altres 
organismes. 
El capítol 2 es basa en el manteniment de béns i serveis. Gastem més. Passem de 2.920.852,74 a 
3.119.210 €. En total gastem 198.357,26 € més. 
Hi ha un augment de la conservació de vies públiques, que passa de 25.000 a 28.000€. En l'exercici 
anterior van argumentar que l'augment de 10.000 € que es va fer era per a gestionar les nevades. 
Com van poder comprovar no va resultar. Esperem que amb 3.000 euros més i les nevades que ens 
ronden es puga gestionar millor aquesta partida. 
El finançament de l'emissora de radio, continua augmentant, passa de 14.600 a 17.000 euros. 
No obstant açò, hi ha baixades. 
Baixa la delegació de patrimoni, d'11.000 a 8.000 euros. 
Baixa el manteniment i conservació del casal de la joventut de 3.400 a 2.500 euros. 
Baixa la dotació de compra de llibres a la biblioteca municipal de 4000 a 3600 euros. 
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Baixa la designació per al combustible de les escoles, de 15.000 a 12.500 euros. 
Baixa el transport escolar de l'IES Manuel Broseta, de 65.000 a 55.000 euros. 
Baixa la delegació de medi ambient de 15.000 a 13.000 
Baixa la delegació de benestar social, de 21.000 a 20.000 
Baixa la delegació de joventut de 35.000 a 33.000 
Baixa la delegació de turisme de 25.000 a 22.500. 
Baixa l'aportació a altres festes i tradicions, d'11.500 a 11.000 
Baixa la conservació del mercat de 5000 a 4500. 
Baixa la conservació del cementeri, de 2500 a 2000. 
Baixa la conservació de la casa de cultura, de 4000 a 3500. 
 
Es manté l'aportació de la conservació a l'àrea d'acampada, el manteniment de l'espai jove, de la 
conservació del poliesportiu, de les activitats dels jubilats, de les activitats dels museus, de 
l'agermanament amb Campan i de la delegació d'indústria. 
Puja en 11.000 euros la senyalització de les vies públiques, puja la delegació de comerç en 2000 
euros, la de sanitat en 1.500, la d'agricultura, que era una de les apostes de l'equip de govern puja en 
800 euros. 
Augmenta més del doble la partida de publicacions oficials de 1.100 a 3.000 euros. Augmenten totes 
les festes, la de Sta. María Magdalena en 2.000 euros, la Relíquia en 5.000 euros, la festa de Nadal 
en 2.000 euros. Les activitats culturals de teatre i música, augmenten en 2.000 euros. 
Es quadruplica la dotació de material per a la seguretat de la policia local, que passa de 5000 euros a 
20.000. 
S'inclou la partida de la llegenda de Sant Jordi per un import de 19.000 euros. 
Augmenta la partida de dietes del personal en 3.000 euros. 
En el capítol 4 apareixen noves partides, subvenciones ramaderia 600 euros, subvenciones pubs 
1.000 euros. La majoria de les associacions i juntes es queden amb el mateix pressupost que en 
l'exercici anterior, independentment de les activitats i la tasca que exercisquen. És el cas, 
d'Associació de Jubilats, Alzheimer, Banyeres Unió Esportiva, Club de Básquet, Moto Club 4x4, 
Societat Protectora d'Animals, Associació Ames de Casa, Junta Local contra el Càncer… 
El capítol 6 on es contemplen subvencions que poden aportar per a la seua destinació organismes 
com la Diputació, Generalitat i l'Estat, passa d'1.385.090 € a 1.462.337€. 
No obstant açò, es preveuen menys inversions en la residència de la tercera edat, en l'enllumenat 
rural, urbà i de col·legis, 4.486 euros menys, en el cementeri, s'invertirà de 70.500 euros a 63.000, en 
millores en el Casal de la Joventut 2.500 euros menys que l'any anterior, en inversions en immobles 
municipals, 8.000 euros menys, en inversions en el Molí l’Ombria 2.000 euros menys. En l'àrea 
d'acampada 1.000 euros menys, en mobiliari i instal·lacions urbanes, en mobiliari d'edificis municipals, 
en inversions en parcs i jardins. 
En inversions en col·legis i escoles baixa la inversió de 35.300 a 2500 euros. Ens diuen que és 
perquè es farà un nou aulari que abonarà Conselleria al 100% dins del pla Edificant. 
S'augmenta la inversió en turisme a 60.000 euros per a fer un elevador panoràmic en Vi.la Rosario. 
Es manté la inversió de condicionament i neteja de camins rurals. 
 
Considerem que aquests pressupostos són un talla i pega dels anteriors. Consideren que encara que 
no hi ha grans inversions, ni obres faraòniques, ni projectes d'envergadura, es podia haver donat més 
suport a les regidories i a les associacions, així com a la realització de la RPT, que es va fer en la 
legislatura de María Encarna, del PSOE i està del tot desfasada en moltes tasques administratives. 
Considerem que estan governant en nombroses ocasions, pegant com sol dir-se “Pals de cec”. Ara sí, 
ara no, ara m'ho pense. Quant als pressupostos participatius, dels quals al voltant de 600 de prop de 
mil participants van suggerir que es tornaren a fer de nou les escales de l'església, aquest equip de 
govern, preguntat en totes les comissions i plens tant per Ciutadans com pel Partit Popular, va 
defensar que estaven ben, que eren correctes i que no anaven a canviar-les. Ni tan sols van 
considerar l'opció d'incloure-les en aquests pressupostos. 
En una reunió d'última hora avui, se'ns informa que s'ha decidit modificar aquesta postura i optar per 
incloure-les. 
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No obstant açò, els pressupostos estan redactats, elaborats i són els que avui debatem en aquest ple. 
Tal vegada una modificació de pressupost serà necessària o per a poder fer allò que abans era 
impensable i que ara ja és coherent, o alguna cosa que ja estava pressupostat serà descartat per una 
mala organització. 
Tot açò ve a reforçar la postura que el vertader instrument de govern a Banyeres de Mariola són les 
juntes de govern. 
Aquest equip de govern, s'ha gastat més de 15.000 euros en una consulta de canvi de festes que 
ningú demanava, i ha sigut a punt de fer orelles sordes a una petició de més de 600 persones. 
Aplaudim el canvi, però, subratllen la poca estabilitat que demostra. 
Per tot el que hem dit, el vot de Ciutadans serà en contra. 
 
Pren la paraula la Sra. Garrido, portaveu del Grup Municipal Socialista afirmant que el seu grup votarà 
a favor de l'aprovació dels pressupostos 2018. 
 
Pren la paraula el Sr. Esteve, portaveu del Grup Municipal Popular qui cedeix l'ús de paraula al Sr. 
Silvestre, representant en la Comissió d'Hisenda del seu grup municipal. 
El Sr. Silvestre indica que procedeix a fer una breu anàlisi dels pressupostos que l'equip de govern ha 
preparat. 
Començarem pel capítol d'ingressos: 
Aquest capítol pensem que els haurà costat poc quadrar-ho, perquè en la majoria de les partides han 
fet vostès un “copiar i pegar” del resultat provisional de la liquidació del 2017. Ens sembla que açò és 
el que reflecteixen els pressupostos que han proposat, uns pressupostos amb molt poc rigor, on la 
improvisació és la que predomina. Aquesta improvisació la poden dur a terme gràcies a la bona 
situació econòmica que es van trobar quan van accedir al govern, com vostès han reconegut varies 
ocasions i que per res estava hipotecat l'Ajuntament com les senyores i senyors de Compromís 
pregonaven en la seua campanya electoral. Aprofite, Sr. Sempere, per a recordar-li que demane 
disculpes als nostres veïns per no dir la veritat en aqueixa campanya. 
 
Vaig a exposar-los alguns dels motius del que he dit anteriorment. 
Aquestes són algunes de les partides que han copiat: l'impost sobre l'increment de valor dels 
terrenys, el IAE empresarial, altes IAE i l'impost de construccions i obres. 
És molt significatiu com les partides de l'impost sobre construccions i obres i l'impost sobre l'increment 
del valor dels terrenys han tingut una minoració del 58% i 44,72% respectivament sobre la previsió de 
l'any passat. A l'impost d'altes de IAE li passa el mateix, encara més greu, baixa un 74,26%. 
 
Sr. Sempere, la minoració que han tingut aquestes partides suma un total de 283.223,91.-€, respecte 
al pressupost de 2017. Explicant que és copiat de la liquidació de 2017, esperem que hagen recaptat 
d'altra banda, si no ha sigut així malament anem. 
L'any passat ja els vam advertir en les comissions informatives i en el ple on es van debatre aquests 
pressupostos, que estaven sent massa imprudents unflant desproporcionadament algunes partides 
d'ingressos. Un any després s'han corroborat els nostres advertiments. 
És significant també l'augment que han previst per a l'I.B.I d'Urbana. És clar que la revisió cadastral 
que s'ha dut a terme ha fet augmentar aquesta partida. La nostra opció haguera sigut, donada la 
situació econòmica de l'ajuntament, haver baixat el tipus impositiu d'aquest impost, podent-se així 
beneficiar tots els veïns i veïnes del nostre poble. Demostra novament poca anàlisi de la situació. 
Passem al capítol de les despeses: 
Segons el pla d'igualtat que es va aprovar a l'any 2016, enguany, llig el que diu: “2018-2020 
Augmentar de manera progressiva el pressupost destinat a la consecució de la igualtat d'oportunitats 
en les diferents partides del pressupost municipal”. Podrien dir a tots els veïns i veïnes quin 
percentatge és el que s'ha aplicat i en quines partides? 
Ens crida l'atenció que en la partida d'agricultura hi ha 2.000€ pressupostats. Una de les nostres 
propostes d'enguany, una altra vegada va ser la reparació d'algun tram de la sèquia del reg major i 
que per cert ens van denegar. 
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En el seu programa electoral deien: 
“Reparació i conservació de la Sèquia Major del Reg per part de l'Ajuntament, ja que es troba molt 
deteriorada per la falta de recursos econòmics dels socis-regants que no poden fer front a les 
inversions necessàries”. 
Miren, en l'últim i únic consell d'agricultura el representant dels regants va manifestar la seua precària 
situació econòmica, la qual fa que no es puga fer front a aquestes reparacions, que serien 
necessàries en alguns trams i que donada la continua situació de sequera i poca quantitat d'aigua que 
venim arrossegant, faria que es perdera menys aigua per la sèquia. No entenem com quan vostès 
estaven en l'oposició tots els anys reclamaven el mateix i ara que estan governant ho rebutgen tots 
els anys. Pot ser perquè segons manifestacions que va fer la Sra. Beneyto en un dels plenaris 
anteriors, en el qual deia que estaven en contra dels plantejaments pel fet d'estar en l'oposició. 
Trobem també una subvenció per a pubs de 1.000 €, ens sembla bona iniciativa, però poden explicar-
nos quin tipus d'ajuda van a atorgar-los i sobre la base de quines condicions? És una quantitat que ha 
d'estar ben controlada. 
Tornem a veure la partida de construcció centre d'Alzheimer, l'any passat ja estava pressupostada i 
no es va fer gens. Enguany tenen clar que s'utilitzarà? Pensem que a pesar que para vostès potser 
siga una obra faraònica, deurien dur-la a terme. Amb la situació que tenim podria entrar dins del 
pressupost sense haver d'esperar si hi ha subvencions o no. La Sra. Beneyto dins del detall de les 
inversions ni l'ha nomenat. 
Observem que la partida de manteniment de la ràdio municipal augmenta un 16,44%, la major 
despesa d'aquesta partida correspon al contracte de manteniment amb l'empresa adjudicatària. L'any 
passat aquest contracte va quedar desert i es va prorrogar l'anterior. Com tenen previst adjudicar 
aquest contracte enguany? 
No sabem si en aquest augment tenen previst fer un estudi d'audiència que el nostre grup ha reclamat 
en els consells d'emissions. 
Passem a detallar les propostes que el Partit Popular ha fet per a aquest pressupost: 
 
• Realitzar un pas de vianants i bicicletes que comunique l'av. del Tren amb el camí que va a al “Molí 
Roig”. 
• Compra d'immobles que hi ha al voltant del castell, concretament la que pertany a l'esquadra “Alí 
Ben Bufat” i la pertanyent a la família Baldó per a la seua demolició i condicionament de zones 
enjardinades. Ací ja han dit que si es venen les parcel·les es tractarà el tema. 
• Millora de l'entorn del Skate Park i del parc de calistenia. Açò s'ha fet, l'any passat ja ho vam 
proposar. 
• Cobriment de la segona pista poliesportiva. Açò ho han descartat encara que estava en el programa 
electoral del PSOE. 
• Reparació de la sèquia del Reg Major en els trams més deteriorats. 
 
• Inici del projecte de la construcció escalable d'un edifici d'usos múltiples de gran aforament, que 
puga albergar diferents tipus d'esdeveniments organitzats per l'Ajuntament o les associacions i 
entitats locals, donant viabilitat a actes de gran afluència de públic i/o que s'hagen de celebrar amb 
climatologia adversa. 
 
Una proposta similar també ha eixit en els pressupostos participatius i esperen que almenys s'inicien 
les converses. 
 
• Condicionament de la senda d'accés a el “Partidor”, des de la “Font del Sapo” fins a la “Ruta dels 
Molins”. Açò quan ho presentem no estava fet, l'any passat ja ho vam proposar. 
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• Reacondicionament i millora del desnivell per a l'evacuació de l'aigua en la pista de frontenis. 
Sembla ser que ho han inclòs. 
 
• Recuperació del safareig del Clotets i el seu entorn. Denegat. 
 
• Extracció de la pedra original de la façana de la torre de la “Font Bona”, on es va derrocar un 
habitatge i adequació de l'al voltant. En principi està denegat. 
 
• Col·locar coberta en la capçalera de l'edifici de l'estació. 
 
• Realitzar un projecte integral per a la creació de camins escolars assegurances per als 2 col·legis 
existents en el casc urbà. Pensen que és una cosa que haurien de tenir en compte però està denegat. 
 
• Creació d'un pla municipal d'intercanvis internacionals per a afavorir la pràctica d'idiomes, donar una 
dimensió europea a les activitats de l'ajuntament i oferir una opció de viatjar i aprendre idiomes per als 
joves amb menys recursos. Denegat. 
 
• Creació, promoció i manteniment d'un grup de teatre compost per joves dels tres centres educatius 
de Banyeres per a la promoció de la igualtat de gènere i lluita contra el maltractament i la 
discriminació a través d'obres de teatre (o sketchs) escrits per ells, segons consta en el pla d'igualtat. 
Denegat. 
 
• Projecte integral d'il·luminació per al monument a Sant Jordi en la zona del Castillo. Denegat. 
 
• La renovació de les graderies de l'església. Fins a aquest matí estava denegat. 
 
Enguany els pressupostos participatius han sigut la bomba, per així dir-ho, ha sigut molt poc seriós el 
tractament que se'ls ha donat. Resulta que l'opció més votada amb un 57,67% dels vots (609 de 
1095) fins a les 13,00h d'avui havia sigut rebutjada per vostès. Les paraules literals de Sr. Alcalde en 
la comissió informativa van ser “No hi ha voluntat per part del Govern a fer aquesta actuació”. 
Pensem i creiem que ara tot el poble també ho pensa, que és una burla. Mentre no hi haja una 
regulació de com tractar els pressupostos participatius passarà açò, i prova del que estem dient és 
que s'ha convocat aquest matí una junta extraordinària de portaveus per a comunicar per part del 
govern municipal que sí anava a accedir-se a aquesta petició popular. Vostès mateixos poden 
analitzar-ho. 
No tenen una dotació concreta, no tenen cap criteri ferm pel qual agafar les propostes plantejades, 
segons els convinga apliquen el que més els interessa, agafen propostes que les han demanat 7 
persones sobre unes altres que les han demanat 609 persones en principi i després canvien. 
“Tu dóna'm idees, perquè no les tinc i si m'interessa les agafe i si no, doncs no” 
Els demanem que ens diguen a nosaltres i a totes les veïnes i veïns, quines són les accions que han 
decidit finalment fer al respecte i que ens diguen la dotació que té cadascuna d'elles. 
A més, en l'última comissió informativa es van dictaminar els pressupostos que han presentat. Si 
vostès tenen un pressupost per a executar aquesta petició d'entre 46.000 i 50.000 €, els demanem 
que ens diguen que és el que no van a fer del que tenien previst inicialment. 
 
Bé, per a finalitzar, després d'haver exposat tot l'anterior, considerem que com ja hem dit, és un 
pressupost poc rigorós, poc treballat i poc analitzat, a més, després de la junta de portaveus d'aquest 
matí, el mateix dia que s'aproven els pressupostos, ho considerem poc seriós. 
 
Per tot l'exposat el nostre vot serà NO. 
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Pren la paraula el Sr. Alcalde. 
 
Diu que el pressupost no deixa de ser una declaració d'intencions, un full de ruta per al 2018. En 
ocasions es plantegen unes coses i després el transcurs de l'any porta a unes altres. 
Aposten perquè concedeixen totes les subvencions però hi haurà coses que no es faran si no 
concedeixen subvenció.  
Aclareix que han agafat ingressos reals, no han fet talla i pega. 
Passa a respondre algunes de les qüestions plantejades per la portaveu del Grup Municipal 
Ciutadans. 
Respecte a la disminució d'algunes partides com la de compra de llibres per a la biblioteca es deu al 
fet que l'any passat no va fer falta més, però se seguiran comprant les novetats i reposant llibres 
infantils. 
Sobre la pregunta del transport escolar ha disminuït la partida perquè en 2017 ha disminuït el nombre 
d'usuaris però han deixat marge per si a principi del següent curs augmenta el nombre d'usuaris. 
Responent a l'augment de despesa de la policia local hi ha una ordre de Subdelegació que indica que 
han d'anar protegits amb jupetí antibales i cal renovar-los perquè han caducat i han de ser els més 
ajustats possible a cada persona, a més hi ha ocasions en les quals dobleguen torns i treballen tots 
els agents com en festes de Sant Jordi o La Relíquia. 
La inversió en edificis escolars ha baixat molt perquè el programa Edificant de Conselleria va a fer-se 
càrrec de la construcció del nou edifici d'infantil del col·legi Alfonso Iniesta així com de la reparació 
dels altres edificis del mateix centre. 
A més aquests dos anys anteriors s'han fet nombroses intervencions en el centre escolar i escoleta 
municipal. 
En referència a la RPT diu que ho tenen en compte i han demanat una actualització del pressupost 
que tenien a principis de la legislatura. 
 
El Sr. Alcalde passa a respondre a les qüestions plantejades pel Sr. Silvestre: 
 
Respecte a l’augment dels ingressos és per les possibles ajudes que estem esperant que arriben. 
Sobre el tema del Pla d'Igualtat, dir que estem treballant-ho a nivell multidisciplinari, no solament des 
de serveis socials, també des de Cultura amb una programació que posa l'accent en activitats en les 
quals les dones són les protagonistes. 
En referència a la qüestió de la sèquia de reg major, ja els va dir que ha estat fent unes actuacions de 
neteja en 2017 i es van posar en contacte amb gent de la directiva per a explicar-los que precisament 
ara hi ha una subvenció per a arreglar tot aquest tipus de canalitzacions de reg dirigida a les entitats. 
El tema de les subvencions agràries, pubs i estudis arqueològics que puguen fer-se en la zona del 
casc antic, entrarà dins del sistema de subvencions que marca l'Estat i les bases encara s'estan 
desenvolupant perquè ens hem de cenyir als quals marca la normativa estatal perquè tot aquell que 
reunisca els requisits que marquem puga presentar-se. 
Respecte al Centre d'Alzheimer ja es va dir l'any passat que es tracta d'una inversió molt gran que 
hauria de fer-se amb una aportació importantíssima bé de Diputació o de Conselleria. És impossible 
que l'Ajuntament faça front a tots eixos pagaments, han parlat amb l'associació i ells saben que els 
baixos de l'actual geriàtric estan destinats a aqueix futur centre d'Alzheimer més gran que cobrisca 
totes les necessitats que tenen. 
L'arquitecte està estudiant totes les necessitats que hi ha com a sales de psicomotricitat, menjador, 
aules per a les diferents fases de la malaltia, per a preparar el projecte. També s'ha anat a Conselleria 
i han dit que quan estiga el projecte ho presenten per a veure l'ajuda que poden donar. 
En resposta a la pregunta sobre el contracte de manteniment de la ràdio municipal indica que es va 
fer un negociat al que es van presentar tres pressupostos i es va agafar el més econòmic. 
Dins dels pressupostos participatius indicar que van a tenir en compte la sol·licitud d'inici de gestions 
per a crear un nou espai cultural. 
També s'arreglarà el safareig canviant el paviment. 
 
 
Sobre el tema de les graderies de l'església, en principi no tenien intenció de canviar-les posat que 
s'han arreglat fa poc i podien estar així uns anys. 
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A més el pressupost per als pressupostos participatius aquests anys anteriors estava entorn dels 
20.000 euros i eixa obra suposa duplicar eixe pressupost. 
En totes les campanyes de pressupostos participatius s'ha dit que són consultius però en cap moment 
s'ha dit que l'opció més votada vaja a portar-se a terme. 
De totes maneres després de parlar-ho van a considerar l'opció sol·licitada per 600 ciutadans i per 
açò han convocat la Junta de Portaveus. La despesa serà de la partida d'inversions en urbanitzacions 
i infraestructures. 
 
El Sr. Silvestre indica que per a evitar açò s'han de regular els pressupostos participatius. 
 
Sotmesa a votació, l'Ajuntament Ple, per set vots a favor (5 de Compromís i 2 del del P.S.O.E.) i 
sis vots en contra ( 5 del P.P i 1 de C's) acorda aprovar inicialment els pressupostos de 2018. 
 
 
4) DESPATXOS EXTRAORDINARIS 
 
El Sr. Alcalde pregunta als portaveus dels diferents grups si existeix alguna cosa a tractar en aquest 
punt responent-li aquests que no. 
 
5) DACIÓ DE COMPTE DE DECRETS DES DEL 28 DE NOVEMBRE FINS Al 29 DE GENER DE 
2018 
 
Per secretaria s'adona dels decrets d'alcaldia dictats en el període comprès entre el 28 de novembre 
fins al 29 de gener de 2018, tots dos inclusivament. 
La corporació queda assabentada. 
 
6) PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Alcalde pregunta si algú té alguna pregunta o algun prec. 
 
La Sra. Francès, portaveu del Grup Municpal C’s prega que en cas que hi haja alguna subvenció per 
al condicionament de parcs i jardins, els informen si hi ha alguna preferència per a realitzar la 
inversió. 
 
La Sra. Garrido, regidora delegada de parcs i jardins li respon que en cas que hi haja subvenció es 
destinarà al parc de l'ESE ja que hi ha molt per fer allí. Està pendent d'arreglar tota la baixada que hi 
ha des de la Escoleta i condicionar-ho tot. També volen fer allí un espai destinat als gossos perquè 
puguen córrer per allí. 
 
La Sra. Francès prega que tinguen també en compte el parc de la Cava. 
 
La Sra. Francès pregunta si hi ha un seguiment del trajecte de la màquina netejadora i prega que si 
no hi ha seguiment que es faça ja que alguns veïns diuen que pel seu carrer passa cinc vegades i en 
canvi per altres carrers no passa en diverses setmanes. 
 
La Sra. Garrido respon que ella sap que cada dia passen per una zona, però exactament per on 
passen cada dia de la setmana no ho sap, ho pot preparar per al pròxim ple. 
Prega a la ciutadania que si observen que en diversos dies no han passat pel seu carrer passen per 
l'ajuntament i ho indiquen per a fer-li-ho saber a l'empresa. 
 
La Sra. Francès vol preguntar també al regidor d'esports si s'ha fet alguna intervenció o inversió en el 
gimnàs del poliesportiu ja que hi ha queixes que el material no és el correcte. Si eixe material no es 
va a reposar hauria d'haver-hi un altre tipus de quotes o que les quotes que es paguen de gimnàs es 
reinvertisquen íntegrament en el gimnàs. 
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El Sr. Conejero, regidor delegat d'esports, respon que s'estan reparant dues bicicletes i està en 
contacte amb els usuaris per a veure les necessitats i es faran millores en el gimnàs. 
 
La Sra. Francès indica que en la corba del carrer Sant Antonio i la Malena hi ha molta dificultat i perill 
perquè giren els cotxes. 
 
El Sr. Alcalde respon que és a causa que a voltes els cotxes aparquen malament ja que està pintat de 
manera que no hi haja cap problema per a passar, però si algun cotxe aparca malament és quan hi 
ha dificultat. 
 
La Sra. Francès pregunta al regidor d'enllumenat que ha passat aquesta setmana ja que hi ha carrers 
que han estat dos dies sense llum. 
 
El Sr. Sempere regidor delegat d'enllumenat públic, respon que s'ha degut a causa de la tempesta del 
passat dissabte que va cremar diverses línies. 
 
La Sra. Francès pregunta si han passat alguna alerta per neu i si escau l'ajuntament està preparat per 
a possibles nevades. 
 
El Sr. Alcalde li diu que han passat alerta groga per pluja o neu. 
Prega a tota la població que si comença a nevar no circulen amb el cotxe pel casc urbà perquè 
comencen a quedar-se creuats, com va passar l'any passat, quan els cotxes es quedaven enmig del 
carrer sense poder moure's i impedint el pas de les pales netejadores. Recomana als veïns que 
hagen d'agafar el cotxe per motius laborals que ho deixen en algun lloc proper a l'eixida del poble. 
 
La Sra. Francès pregunta també pel protocol escolar. 
 
El Sr. Alcalde indica que s'ha parlat amb els directors dels centres i segons el que faça aquesta nit, 
demà al matí tornaran a parlar. 
També han avisat a les pales perquè estiguen preparades per si han d'eixir a llevar neu i tenen 
preparada la sal. 
 
El Sr. Esteve, portaveu del Grup Municipal Popular vol fer dos precs i una pregunta. 
 
L'any passat ja va manifestar que es fa aquest ple de pressupostos sense convocar comissions 
informatives a excepció de la d'hisenda, és la que correspon als pressupostos, però l'acció política 
traslladada als pressupostos entén que correspon a cadascuna de les àrees i comissions. Entenen 
que les comissions són una eina per a arribar a acords. 
Aquest ple és un dels més importants i s'arriba a ell sense fer comissions informatives on s'informe als 
especialistes de cadascun dels grups polítics per part dels especialistes de l'equip de govern que 
partides han pensat incloure en els pressupostos i quines s'han rebaixat. Si cerquen consens i 
arreplegar totes les propostes haurien de fer el ple dels pressupostos després d'una negociació 
efectiva. 
És un prec que ja va fer l'any passat i torna a fer, les comissions informatives no cal fer-les 
exclusivament quan marca el ROF, són eines de vertadera col·laboració política, per a arribar a 
consens i informar de les coses importants que passen en la vida social i política del poble. 
Després de realitzar les diferents comissions informatives que siga la comissió d'hisenda la que 
encaixe totes les propostes en el pressupost. 
 
L'altre prec que vol fer el Sr. Esteve, és sobre els pressupostos participatius. 
Prega que perquè ningú es porte una decepció, com ha passat enguany, es redacte un reglament 
dels pressupostos participatius. En ell s'hauria d'especificar clarament el procediment per a triar el 
projecte o projectes que es portaran a terme una vegada finalitzada la recollida de propostes, donar a 
conèixer si hi ha limitacions a l'hora de presentar propostes i sobretot per a evitar discrecionalitat, que 
enguany ha sigut a punt de produir-se, saber quin és la quantitat de pressupost que es destinarà a 
l'execució dels projectes. 
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El ciutadà quan fa la seua proposta en l'urna ha de tenir tota eixa informació perquè en cas contrari es 
corre el risc que la gent deixe de creure en els pressupostos participatius ja que en cap lloc posa si 
van a executar projecte o no i la quantitat que es destinarà per a açò. 
Ofereix la col·laboració del seu grup per a l'elaboració del citat reglament. 
 
Tenia també una pregunta el Sr. Esteve relacionada amb el tema de les graderies de l'església, però 
no va a estendre's més ja que està tot relacionat. Si s'hagueren consensuat els pressupostos en les 
diferents comissions i hi haguera un reglament dels pressupostos participatius, tindrien clar que el 
projecte més votat, que ha sigut el de les graderies de l'església, es podria fer perquè se sabria si 
estava dins del cost establit. 
 
El Sr. Alcalde respon que tot l'equip de govern ha participat en l'elaboració del pressupost, estant tots 
al corrent de les diferents àrees. 
Respecte a la celebració de les comissions informatives, indica que a ells també els haguera agradat 
que les anteriors corporacions les hagueren convocat. S'han celebrat dues comissions informatives 
d'hisenda que és on es treballa el tema dels pressupostos i també convoquen comissions fora de les 
ordinàries sempre que hi ha alguna cosa que tractar en el ple. 
Valoraran el tema de la regulació dels pressupostos participatius i agraeix l'aportació de la gent que 
ha participat amb les seues votacions. Aclareix que s'han desestimat moltes participacions perquè un 
sector de la població s'ha dedicat a inserir insults en les urnes, no solament han insultat a 
l'ajuntament, també a veïns de la població 
Prega que la gent faça un ús dels pressupostos participatius de forma educada i responsable. 
 
Per a finalitzar el ple, el Sr. Alcalde informa que el pregoner de les festes 2018 serà Emilio Doménech 
Valor, una persona vinculada a l'àmbit de la festa i que a més és secretari de la Comissió de Festes. 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, pel Sr. Alcalde-President es tanca la sessió, sent les 21:32 
hores, de tot la qual cosa jo, el Secretari, done fe. 
 
 
 
L'ALCALDE       EL SECRETARI 
 


